



١٢ برمهات ١٧٢٦

٢١ مارس ٢٠١٠

21 March, 2010

12 Baramhat, 1726

ما هي القدرة على الرؤية

- ❖ تكلمنا الأنجيل الثلاثة السابقة عن التوبة - أما إنجيل اليوم فيتكلم عما يجب أن نفعله بعد التوبة - وهو كيف نسير بعد التوبة - وكيف نميز الطريق.
- ❖ لقد نلنا بالمعمودية القدرة على التوبة - لقد إغتسلنا مثل هذا المولود أعمى في بركة سلوام (المعمودية) - لم يتغير شكلنا الخارجي كثيراً - ولكن هناك شيء فينا يحير الناس - لذلك يقولون عنا كما قال اليهود عن كما قال اليهود عن المولود أعمى أنه يشبهه - اليهود والفريسيين وحتى أبواه.
- ❖ ولكن الله أعطانا بالمعمودية القدرة على التوبة وعلى الرؤية والتميز - وهي عطية مجانية هبة من الله - ليست بسبب برنا - أو لأننا طلبناها - فالرجل لم يخطئ ولم يطلب من المسيح شيئاً. وهكذا قال الرب أنا هو نور العالم..
- ❖ ما هي عطية الرؤية والتميز؟ هي أن تميز الخطية - تميز النجاسة. الغضب. الكلام القبيح. الكذب. أن نخلع الإنسان العتيق مع أعماله.
- ❖ ثم إذا ميزنا الخطية أن نخطو في اتجاه الإنسان الجديد. اللطف. التواضع. الوداعة. طول الأناة. الغفران. وهكذا نلبس الإنسان الجديد.
- ❖ وإذا سرنا أن نثبت وننمو. فيملك في قلوبنا سلام الله وتسكن فينا كلمة المسيح بغنى.
- ❖ ولكن هل نريد أن نصير؟ "لو كنتم عمياناً لما كانت لكم خطية. ولكنكم تقولون أننا نبصر فخطيتكم باقية".

What is the ability to see

- ❖ The three previous gospels were about repentance. But the gospel today is about what to do after, that is how we should walk after, and how we could discern the signs of the way.
- ❖ We acquired through baptism the ability to repent if we sin. We have been washed like that born blind man is the pool of Siloam (the baptism). Nothing changed in our outer appearance, still there is something inside us that puzzles the others, as those who were confused about him, even his own parents.
- ❖ But God had given us in the baptism the ability to repent, and to see and to discern. It is a free gift from God, not because we were righteous, or because we asked for it. We can see that the born blind man did not sin.. he did not even ask to be given the ability to see. That was why the Lord said "I am the light of the world".
- ❖ What is the gift of the ability to see and discern? It is the ability to differentiate the sins: uncleanness, anger, filthy language, lying and to put off the old man with his deeds.
- ❖ And when we discern the sins, to walk in the direction of the new man, kindness, humility, meekness, long suffering and forgiveness.
- ❖ And when we start to walk we should try to be steady and grow. That is how the peace of God rules in our hearts and the word of Christ dwells richly in us.
- ❖ But do we want to see? "if you were blind you would have no sin, but now you say: we see. Therefore your sin remains."

Church News and Schedule by telephone: 514 274-1589

Church's website www.stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message

Fr. Pishoy Saad: 514-274-6119 frpishov@stmarkmontreal.ca

Fr. Mikhail Aziz: 514-278-3859 frmikhail@copticmail.com

Fr. Antonios Attalla: 514-947-6272 franthonny@stmarkmontreal.ca

For church information mark@stmarkmontreal.ca

Service Schedule

جدول مواعيد الخدمة

+ The Holy Liturgy	Mon	10 – 12½	PM	+ القداس الإلهي
+ The Holy Liturgy	Tue	10½ - 1	PM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Tue	4½ - 7	PM	+ إعتراقات
+ The Holy Liturgy	Wed	4½ - 7	PM	+ القداس الإلهي
+ The Holy Liturgy	Thu	10½ - 1	PM	+ القداس الإلهي
+ Prayer Meeting	Thu	7½	PM	+ إجتماع صلاة
+ The Holy Liturgy	Fri	8 – 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions	Fri	7½ - 10	PM	+ إعتراقات
+ Youth Meeting	Fri	8 - 9½	PM	+ إجتماع الشباب
+ St. Monica and St. Augustine group meeting	Fri	8½ - 9½	PM	+ إجتماع أسرة القديسة مونيكا والقديس أغسطينوس
+ Coptic hymns class (KG – Grade 3) & (Grade 4 - 6)	Sat	1 – 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grade 3 - KG) (grade 4 - 6) 6
+ Coptic hymns class (CEGEP & +)	Sat	2 – 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (CEGEP & +)
+ Sons of Light Club (age 10 – 16)	Sat	2 – 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن 10 – 16 سنة)
+ Angels club	Sat	3 – 7	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers prayer, sermon and praises	Sat	7	PM	+ عشية ، العظة ، التسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½- 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ – 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Meeting of the Eritrean brethren	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Servants meeting	Sun	1 - 2	PM	+ إجتماع الخدمة

أخبار الكنيسة

١. يوافق يوم الخميس تذكار ظهور السيدة العذراء بكنيسة القديسة دميانة بشبرا منذ ٢٤ سنة.
٢. يوافق يوم الجمعة القادم يوم جمعة ختام الصوم والقنديل العام – كما يوافق تذكار إستشهاد القديس سيدهم بشاي بدمياط ونياح القديس أبونا ميخائيل إبراهيم ١٩٧٥ بمارمرقس بشبرا.
٣. يقام يوم السبت قداس سبت لعازر من ٨ – ١٠ صباحاً.
٤. يقدم كورال الآلام عرضه ٦ مساء السبت القادم قبل العشية.
٥. يبدأ قداس أحد الشعانين ٨ صباحاً – وتقال العظة بعد الأناجيل مباشرة.
٦. يقام مؤتمر juniors من ٢٦ – ٢٨ يونيو القادم – الإشتراك ٦٥ دولار وآخر ميعاد ٢٣ مايو – نرجو بشدة تشجيع الأولاد والبنات.
٧. يقام إجتماع أسرة ماريوحنا الحبيب الثلاثاء القادم بعد القداس الإلهي.

CHURCH NEWS

1. the memory of the appearance of the Holy Virgin Mary twenty four years ago in Saint Demiana Church, Shoubra, will be next Thursday.
2. Next Friday will be the last Friday of the Great Lent and the General prayer of the unction of the sick. It will be also the commemoration of the martyrdom of the Saint Sidhom Bishay in Domiat and the departure of father Mikhail Ibrahim in 1975 at Saint Mark Church, Shoubra.
3. The Holy Liturgy of Lazarus Saturday will be next Saturday from 8:00 – 10:00 a.m.
4. The choir presentation about the passion of Christ will take place next Saturday at 6:00 p.m. before the vespers.
5. The Holy Liturgy of the Palm Sunday will start at 8:00 a.m., the sermon will be after the Gospel readings.
6. The Junior Youth Convention will take place in June 26 till 28; (registration fees 65\$) and last registration date will be 23 May. We deeply hope that you encourage your children to attend.
7. the meeting of Saint John the beloved will be next Tuesday after the Holy Liturgy.